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REVISTA PRESEI 

 

 MediaSind suspendă acțiunile greviste din Agenția Națională de Presă AGERPRES! 

 

Biroul Executiv Național al Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind întrunit   pe 19 august 

2019, în baza manadatului acordat de către membrii Adunării Generale a MediaSind -filiala 

AGERPRES în data de 11 iulie 2019, a decis următoarele: 

 

Având în vedere că în urma discuțiilor cu  reprezentanți ai Guvernului, apelurile membrilor 

Sindicatului Român al Jurnaliștilor MediaSind, ai Federației Cultură și Mass-Media 

FAIR-MediaSind și ai Confederației CNSLR-FRĂȚIA, privind alocarea fondurilor necesare 

plății drepturilor salariale ale angajaților AGERPRES au fost luate în considerare de către 

Guvern la ultima rectificare bugetară, 

Având în vedere faptul că în urma discuțiilor cu conducerea instituției, în urma reorganizării din 

AGERPRES au fost aprobate soluții financiare privind plata restanțelor la sporul de 15% 

privind condițiile de muncă, inclusiv plata integrală a sporului până la sfârșitul anului, 

 

Având în vedere decizia membrilor MediaSind – AGERPRES, 

 

Biroul Executiv al SRJ MediaSind a decis suspendarea acțiunilor greviste ce urmau să fie 

declanșate, conform calendarului stabilit de Adunarea Generală, începând cu data de                    

2 septembrie 2019, la nivel național. 

Pe această cale, Biroul Executiv Național al SRJ MediaSind mulțumește tuturor membrilor 

afiliați pentru curajul și  solidaritatea cu care au sprijinit cauza și problemele colegilor din 

AGERPRES. 

De asemenea, în acord cu decizia forului suprem de conducere al organizației, a fost reafirmat 

angajamentul membrilor MediaSind - AGERPRES de a susține și de a se solidariza cu acțiunile 

de protest care vor fi declanșate de către colegii din Societatea Română de Televiziune SRTV, 

acțiuni generate de grave abuzuri și încălcări repetate ale legii săvârșite de  administrația condusă 

de președintele-director general Doina Gradea. 

 

(Comunicat de presă FAIR MediaSind) 
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 Romania nu e o tara asa de sigura cum pare. Suntem pe locul 4 in UE la 

ponderea deceselor prin violenta 

 
Romania figureaza pe locul 4 in UE in ceea ce priveste ponderea deceselor survenite ca 

urmare a unor acte de violenta, ca numar raportat la suta de mii de rezidenti. 

 

Cu un nivel de 1,55 persoane decedate la 100.000 de locuitori, suntem devansati doar de statele 

baltice (Letonia 4,59/100.000 loc., Lituania 3,63/100.000 loc. si Estonia 2,65/100.000 loc.). 

Dincolo de faptul ca realitatea nu corespunde cliseelor care considera Romania o tara sigura 

(daca nu cumva avem o medie intre siguranta relativa din marile orase si lipsa de siguranta din 

localitatile mai mici), trebuie subliniat ca media UE este de doua ori si jumatate mai mica, si 

anume de doar 0,62 decese/100.000 loc. 

 

Vestea buna este ca numarul deceselor provocate de violenta s-a redus considerabil din anul 

2002 (in primul an in care a fost intreprinsa statistica standardizata Eurostat ne situam la un 

indice de 4/100.000 loc.). 

Vestea proasta este ca mai avem mult pana sa coboram la valori situate sub 0,5/100.000 loc., 

unde se afla state precum Germania, Franta sau Cehia. 

 

Din cele 5,1 milioane decese raportate in anul 2016 la nivelul intregii Uniuni Europene, 3.300 

(0,06%) au fost din cauze violente, majoritatea victimelor fiind barbati (65%). 

Evolutia ratei de profil a fost destul de rapida in jos (in 2002 se inregistrau 1,3 decese/100.000 

loc.) . Oarecum surprinzator (din perspectiva perceptiei publice), cel mai mic risc de deces prin 

violenta se consemneaza in Marea Britanie (0,14/100.000 loc.). 

 

Desigur, cauzele si influentele sunt mai complexe decat simpla inclinatie socio-culturala spre 

acte de violenta, de la calitatea serviciilor medicale si pana la viteza de raspuns a fortelor de 

politie, iar implicatiile merg mult mai departe decat s-ar parea. 

Totusi, in ceea ce ne priveste, poate ar fi util sa facem o legatura cu alocarea de bani publici in 

context european, pentru a vedea care este eficienta utilizarii fondurilor statului. 

 

In acelasi an 2016, tot potrivit datelor Eurostat, domeniul de "ordine si siguranta nationala" 

figura pe primul loc in randul alocarilor cheltuielilor bugetare din Romania raportat la 

posibilitati. 

(Sursa:Ziare.com) 
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 Statistici ALARMANTE: Peste 20% din forţa de muncă a României a migrat 

peste hotare  

Peste 20% din forţa de muncă a României a migrat peste hotare. Potrivit Eurostat, unul din cinci 

români cu vârsta între 20 şi 64 de ani avea, în anul 2017, rezidenţa în alte state membre ale 

Uniunii Europene, ceea ce plasează România pe primul loc în UE după indicatorul privind 

mobilitatea forţei de muncă. 

Situaţia de piaţa muncii din România pare să devină din ce în ce mai tensionată. Potrivit datelor 

de la INS, în primele şase luni ale anului, numărul locurilor de muncă disponibile a scăzut cu 

peste 3.000 de joburi, până la circa 55.000.  

Faţă de acelaşi trimestru al anului anterior, cele mai semnificative scăderi ale ratei locurilor de 

muncă vacante s-au observat învăţământ, în industria prelucrătoare, în tranzacţiile imobiliare dar 

şi în transporturi. Tocmai din acest motiv, tot mai mulţi români aleg să plece în străinătate în 

căutarea unui trai mai bun. 

Pentru anul 2018, românii au condus detaşat în clasamentul european al persoanelor cu vârstă 

activă plecate în străinătate. În cazul României, 21,4% dintre românii cu vârste cuprinse între 20 

şi 64 de ani au părăsit ţara, proporţie semnificativ mai mare decât în Croaţia, Lituania sau 

Bulgaria. Diaspora română are cel mai mare procent de supracalificaţi, jumătate din emigranţii 

români cu studii superioare au ocupaţii care solicită calificări inferioare celor deţinute de ei. 

(sursa: B1.ro) 
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 Inflaţia în România este de trei ori mai mare decât media europeană 

(Eurostat) 

România a avut şi în luna iulie 2019 cea mai mare rată anuală a inflaţiei dintre statele membre 

ale Uniunii Europene, cu un avans al preţurilor de consum de 4,1%, în creştere faţă de nivelul de 

3,9% înregistrat în luna iunie, arată datele publicate, luni, de Oficiul European de Statistică 

(Eurostat). 

 

Este a şaptea lună consecutivă în care România are cea mai mare inflaţie anuală din Uniunea 

Europeană. 

Dacă în România preţurile de consum au crescut comparativ cu luna iunie, rata anuală a inflaţiei 

în Uniunea Europeană (UE) a scăzut în iulie 2019 până la 1,4% de la 1,6% în iunie, în timp ce în 

zona euro inflaţia a scăzut până la 1%, de la un nivel de 1,3% înregistrat în luna iunie. 

 

În rândul statelor membre UE, cea mai ridicată rată anuală a inflaţiei se înregistra în România 

(4,1%), Ungaria (3,3%), Letonia şi Slovacia (ambele cu 3%). La polul opus, ţările membre cu 

cea mai scăzută rată anuală a inflaţiei au fost Portugalia, ţară care a înregistrat o inflaţie negativă 

de 0,7%, în timp ce în Cipru preţurile de consum a crescut cu 0,1%, iar în Italia cu 0,3%. 

 

Comparativ cu situaţia din luna iunie 2019, rata anuală a inflaţiei a crescut în 11 state membre, a 

rămas stabilă în două state membre şi a scăzut în 15 state membre. 

 

În zona euro, cel mai semnificativ impact asupra creşterii anuale a preţurilor l-au avut tarifele la 

servicii (0,53 puncte procentuale), urmate de preţurile la alimente şi ţigări (0,37 puncte 

procentuale). 

În ceea ce priveşte România, datele publicate anterior de Institutul Naţional de Statistică (INS) 

arată că rata anuală a inflaţiei a a urcat la 4,1%, în luna iulie a acestui an, de la 3,84% în iunie, pe 

fondul scumpirii mărfurilor alimentare, cu 5,15%, a serviciilor cu 4,11% şi a mărfurilor 

nealimentare cu 3,44%. 

 

Guvernatorul Băncii Naţionale a României, Mugur Isărescu, a anunţat, la începutul acestei luni, 

că banca centrală a păstrat la 4,2% prognoza de inflaţie pentru finalul acestui an şi estimează o 

inflaţie de 3,4% pentru finalul anului viitor. BNR estima în mai 2019 o inflaţie de de 3,3% pentru 

decembrie 2020.  

(sursa:Agerpres) 
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 Premierul Viorica Dancilă se intalneste la Bruxelles cu viitorul preşedinte al 

Comisiei Europene 

Premierul Viorica Dăncilă se va întâlni marţi, la Bruxelles, cu viitorul preşedinte al Comisiei 

Europene, Ursula von der Leyen, context în care cei doi oficiali ar putea discuta atât despre 

portofoliul care va reveni României în cadrul Colegiului Comisarilor, cât şi despre propunerile 

ţării noastre pentru funcţia de comisar european. 

Pe 29 iulie, şefa Executivului de la Bucureşti a avut o convorbire telefonică cu Ursula von der 

Leyen, ocazie cu care şi-a exprimat interesul pentru un portofoliu consistent în cadrul Colegiului 

Comisarilor, care să reflecte expertiza României. 

Săptămâna trecută, aflată într-o vizită politică la Iaşi, Viorica Dăncilă a explicat de ce i-a propus 

pentru funcţia de comisar european pe Rovana Plumb şi pe Dan Nica. 

 

"Cred că trebuie să vedem dacă comisarii sunt buni sau nu atunci când vor trece de examenul 

comisiei de specialitate, care va fi abordarea la nivel european legat de aceste două nominalizări. 

Dacă aceste două nominalizări nu vor fi bune, vom veni cu altele, ne vor spune 'domnule, pentru 

un anumit portofoliu trebuie să veniţi cu cineva specialist pe portofoliul respectiv'. (...) La ora 

actuală, doamna Rovana Plumb este vicepreşedintele grupului S&D din Parlamentul European, 

domnul Dan Nica este şeful delegaţiei române a europarlamentarilor PSD în Parlamentul 

European. Sunt oameni care au avut mai multe mandate de deputaţi europeni, cunosc foarte bine 

instituţiile europene, ştiu modul în care funcţionează şi ştiu ce înseamnă activitatea de comisar 

european", a afirmat premierul. 

(sursa: Agerpres) 

 Dancilă: Stilul duplicitar al lui Ponta – unul dintre motivele pentru care nu 

am dorit sa colaboram 

Premierul Viorica Dăncilă, preşedinte al PSD, spune că stilul "mincinos şi duplicitar" al lui 

Victor Ponta a reprezentat unul dintre motivele pentru care nu a acceptat o colaborare cu PRO 

România. 

 

Precizarea şefului PSD vine în replică la recentele declaraţii ale preşedintelui PRO România.  

 

"Stilul acesta mincinos şi duplicitar al domnului Victor Ponta este unul dintre motivele pentru 

care nu am mai dorit să colaborăm, până la urmă. Neseriozitatea sa, dorinţa permanentă de a ieşi 

în faţă prin orice mijloace, inclusiv prin neadevăruri, nu fac casă bună cu PSD. Este un om 

incapabil să construiască şi ştie doar să distrugă. Crin Antonescu a spus foarte clar motivul 

pentru care Ponta a distrus USL: este un om care are tot timpul o agendă ascunsă, croită nu pe 

interesele ţării, ci pe interese personale", a scris Viorica Dăncilă, luni, pe Facebook. 

 

https://www.facebook.com/v.dancila/
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Liderul social-democraţilor susţine că nu face "trocuri politice" de genul "intri tu şi îl dăm pe 

celălalt afară". 

 

"Nu asta înseamnă politica pentru mine. Dacă domnia sa a făcut astfel de tranzacţii tot timpul 

(inclusiv cu Traian Băsescu), fără consultarea colegilor de partid, care aveau ca scop să îşi 

asigure scaunul, eu prefer deciziile luate în forurile partidului. Colegii mei şi-au exprimat ferm, 

în CEx, opinia faţă de o alianţă cu Pro România şi ei îl cunosc foarte bine pe Victor Ponta", a 

mai scris Dăncilă. 

 

Preşedintele Pro România, Victor Ponta, a scris luni, pe Facebook, că premierul Viorica Dăncilă 

i-a cerut "sprijinul pentru rămânerea la guvernare" şi a susţinut că discuţiile au eşuat din cauza 

şefei social-democraţilor, care a acceptat toate condiţiile pe care liderul Pro România i le-a pus, 

cu excepţia celei referitoare la renunţarea candidaturii la prezidenţiale. 

(sursa: Agerpres) 

 Ponta: Toate spuse de mine pe pagina premierului – copiate din discursul lui 

Dragnea 

Preşedintele PRO România, deputatul Victor Ponta, susţine că "atacurile personale" la adresa lui, 

lansate de pe pagina de Facebook a premierului, "sunt copiate din discursurile anterioare ale lui 

Dragnea şi Codrin", adică "nimic nou, nimic serios". 

 

"Nu doresc şi nu cred că ar fi înţelept să răspund jignirilor şi atacurilor personale la adresa mea 

postate pe pagina de Facebook a doamnei Dăncilă (presupun că au fost scrise de un consilier, nu 

de doamna premier - că erau fără greşeli de ortografie). De altfel, toate cele spuse despre mine şi 

despre PRO România sunt copiate din discursurile anterioare ale lui Dragnea şi Codrin - nimic 

nou, nimic serios", a scris Victor Ponta, luni, pe pagina sa de socializare. 

 

El subliniază că, în calitate de lider de partid, "respectă şi luptă" pentru valorile social-

democraţiei moderne. "Eu respect şi lupt pentru valorile social-democraţiei moderne (adică exact 

ce a distrus conducerea PSD în ultimii ani). Mă simt ataşat de 'poporul pesedist' şi le sunt 

recunoscător celor peste 5 milioane de români care m-au votat în 2014. Cred că lăcomia, 

aroganţa, impostura, lipsa de cultură şi de profesionalism a celor care au confiscat PSD 

reprezintă o ruşine şi un dezastru pentru oamenii de centru stânga. Cu PRO România tocmai 

încercăm să îi reprezentăm pe aceşti oameni dezamăgiţi şi dezgustaţi de ceea ce văd!", mai 

afirmă Ponta. 
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Victor Ponta reaminteşte că a propus "unitatea stângii în ceasul al 12-lea şi un proiect clar". 

"Am primit doar jigniri de la doamna Dăncilă şi baronii care o 'păpuşesc'! Sunt sigur însă că 

oamenii m-au auzit şi îmi dau dreptate!", a mai scris Ponta. 

(sursa: Agerpres) 

 

 Vosganian: Viorica Dancilă a absentat de la întâlnirea coaliţiei; asteptam ca 

premierul sa ne prezinte opţiunea sa in privinţa activităţii Guvernului  

Purtătorul de cuvânt al ALDE, Varujan Vosganian, a afirmat luni că premierul Viorica Dăncilă 

"a absentat" de la întâlnirea coaliţiei de guvernare şi a precizat că ALDE aşteaptă ca prim-

ministrul să prezinte la următoarea reuniune "opţiunea sa în privinţa activităţii Guvernului". 

 

"Astăzi, 19 august 2019, trebuia să aibă loc o întâlnire a coaliţiei, având ca temă răspunsul PSD 

faţă de poziţia ALDE privind măsurile ce trebuie luate în vederea restartării actului de guvernare. 

Dat fiind că doamna Viorica Dăncilă, preşedintele PSD şi prim-ministru, a absentat, din motive 

care nu ne-au fost precizate, subiectul respectiv nu a putut fi abordat. Aşteptăm ca, odată cu 

reprogramarea întâlnirii, cel mai probabil pentru miercuri, prim-ministrul să ne prezinte cu 

claritate care este, între relansare şi supravieţuire, opţiunea sa în privinţa activităţii Guvernului", 

a scris Vosganian pe Facebook.  

(sursa: Agerpres) 

 

 Korodi Attila despre sprijinirea Guvernului: Nu, nu vom face acest pas 

Liderul grupului UDMR din Camera Deputaţilor, Korodi Attila, a declarat luni, că, în prezent, 

nici nu se pune problema ca Uniunea să discute cu premierul Viorica Dăncilă despre un eventual 

sprijin politic acordat Executivului, în condiţiile în care coaliţia de guvernare nu s-a destrămat. 

 

"Efectiv, declaraţia premierului nu o înţelegem. Poate numai din perspectiva conflictului intern 

din coaliţia de guvernare, pentru că nici nu se pune problema ca UDMR, cu majoritatea care la 

ora actuală încă este stabilă, este creată, este formată, să aibă vreo discuţie politică pentru a 

sprijini Guvernul. Nu, nu vom face acest pas, pentru că decizia noastră a fost fermă. La ora 

actuală coaliţia de guvernare, chiar dacă sunt conflicte interne, este stabilă şi din percepţia 

noastră nici nu se pune problema destrămării acestei coaliţii", a afirmat Korodi Attila, la RFI. 
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În opinia sa, nici în eventualitatea în care ALDE va ieşi de la guvernare, UDMR nu va susţine un 

Guvern PSD minoritar, deoarece "nu există acea încredere care poate să fie baza unei colaborări 

politicepentru sprijinirea Guvernului". 

 

"Dacă ALDE iese de la guvernare, trebuie să vedem PSD pe cine cooptează, dacă poate. Poate 

un Pro România, altă soluţie nu are. Dacă nu, atunci deja contextul politic se schimbă radical, 

asta înseamnă că PSD pierde majoritatea şi analiza pe care trebuie să o facă orice forţă politică 

este cum poate să creioneze o majoritate care este în afara PSD. (...) Poziţia mea la ora actuală, 

personală, pentru că această discuţie nu a fost purtată în UDMR: în nicio condiţie (nu va susţine 

un Guvern PSD minoritar - n.r.). Decizia noastră a fost fermă şi această decizie a fost luată după 

mai mulţi paşi care au fost făcuţi de actuala coaliţie de guvernare şi de PSD, care a demolat şi 

cea mai mică încredere care se putea face şi asta se leagă de câteva teme foarte importante şi mai 

ales de problematica Văii Uzului. (...) Din această cauză, nu poţi să întorci şi să zici că totul se 

şterge de pe masa discuţiilor. Nu. Decizia noastră este fermă şi colegii noştri au fost foarte fermi 

când s-a luat această decizie, nu există acea încredere care poate să fie baza unei colaborări 

politice pentru sprijinirea Guvernului. Mai ales şi în condiţiile în care, trebuie să subliniem, 

situaţia actuală cu care se confruntă Guvernul României este una delicată şi ne referim la buget, 

la câteva teme cu privire la funcţionarea statului român, lucruri pe care ei trebuie să şi le asume. 

Nu pot să şteargă de pe masă sau dacă fac acest lucru şi nu vor să îşi asume atunci trebuie să facă 

din afara Guvernului, adică trebuie să plece", a explicat deputatul UDMR. 

 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat vineri, la Iaşi, că o să vorbească şi cu preşedintele UDMR, 

Kelemen Hunor, referitor la susţinerea Guvernului de către parlamentarii acestei formaţiuni, ea 

adăugând că este normal să poarte astfel de discuţii cu toţi liderii politici. "O să discut şi cu 

domnul Kelemen Hunor. Este normal să discut cu toţi liderii politici. Aşa este undeva unde într-

adevăr vrei să obţii consens şi vrei să discuţi cu toţi cei care acceptă un dialog. Cu cei care nu îl 

acceptă e foarte greu să intri într-o discuţie în care auzi numai ţipete şi urlete, nu asta 

caracterizează poporul român", a răspuns Dăncilă, întrebată de presă dacă intenţionează să aibă o 

întâlnire cu liderul UDMR.  

(sursa: Agerpres) 

 

 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica/2019/08/16/iasi-premierul-dancila-spune-ca-va-discuta-cu-kelemen-hunor-despre-sustinerea-de-catre-udmr-a-guvernului-in-parlament--356692
https://www.agerpres.ro/politica/2019/08/16/iasi-premierul-dancila-spune-ca-va-discuta-cu-kelemen-hunor-despre-sustinerea-de-catre-udmr-a-guvernului-in-parlament--356692
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 Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a cerut, luni, demisia ministrului 

Agriculturii, Petre Daea, reproşându-i faptul că a furnizat date „umflate cu 

pompa” către DG Agri. 

„Solicit oficial demisia lui Daea, pentru că este un mincinos şi pentru că acest lucru a fost relevat 

de DG Agri, care i-a solicitat în mod expres să rectifice datele privind producţiile agricole pe 

2018, deoarece datele prezentate sunt date umflate cu pompa, sunt date mincinoase, date care nu 

corespund cu producţia agricolă reală a României şi date care au produs inclusiv perturbări pe 

bursele agricole, ca urmare a raportărilor fictive care au fost făcute de Ministerul Agriculturii, 

condus de Daea”, a declarat Ludovic Orban, la finalul şedinţei Biroului Executiv al PNL. 

În iulie, Comisia Europeană i-a cerut, într-o scrisoare, lui Petre Daea, să corecteze cifrele 

raportate la producția de porumb pentru anii 2017 și 2018, existând suspiciuni că acestea au fost 

umflate pentru a da bine în statisticile guvernării PSD. Contactat de Digi24.ro, Petre Daea a 

confirmat existența scrisorii de la Comisia Europeană, dar nu a recunoscut că au existat erori în 

raportarea producției de porumb. 

România a ocupat anul trecut primul loc în Uniunea Europeană în ceea ce priveşte producţia de 

porumb, cu peste 18 milioane de tone recoltate de pe o suprafaţă de 2,415 milioane hectare. 

(sursa: Digi24) 

 

 Deputatul PNL Florin Roman va depune, joi, un proiect de lege prin care 

corupţii să piardă pensiile speciale 

Deputatul PNL Florin Roman anunţă că va depune, joi, la Parlament, un proiect de lege care 

prevede ca cei care iau pensii speciale sau pensii de serviciu şi sunt condamnaţi definitiv pentru 

corupţie, să-şi piardă acest drept, transmite corespondentul MEDIAFAX. 

„Proiectul de lege pe care îl depun în această săptămână, joi, modifică toate legile de funcţionare 

prin care se acordă pensii speciale şi pensii de serviciu pentru cei care s-au pensionat din cadrul 

Ministerului Afacerilor Interne, Servicii de Informaţii, Magistratură, Curtea de Conturi, 

parlamentari şi funcţionari publici. Practic, se introduce acel text că nu pot beneficia de acest 

drept, în cazul în care sunt condamnaţi definitiv pentru fapte de corupţie”, a declarat, 

corespondentului MEDIAFAX, Florin Roman. 

El a explicat că o astfel de reglementare legală există deja în Uniunea Europeană, unde poliţiştii, 

magistraţii, cei din serviciile speciale, dacă sunt condamnaţi pentru fapte de corupţie, îşi pierd 

pensia specială şi rămân numai cu ceea ce au contribuit. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/romania-a-raportat-productie-de-porumb-record-in-ue-comisia-europeana-suspecteaza-ca-cifrele-au-fost-umflate-reactia-lui-petre-daea-1160704


 

CNSLR - Frăţia | Revista Presei 20 august 2019 10 

 

„Noi, ca Partid Naţional Liberal am susţinut eliminarea tuturor pensiilor speciale, cu excepţia 

celor pentru militari şi magistraţi declarate constituţionale de către Curtea Constituţională, dar 

proiectul nostru a căzut cu majoritate de voturi şi atunci, până rezolvăm treaba asta cu eliminarea 

tuturor pensiilor speciale, ca un prim pas, dorim să aducem la normalitate aşa cum este în 

Uniunea Europeană unde poliţiştii, magistraţii, cei din serviciile speciale, dacă sunt condamnaţi 

pentru fapte de corupţie, îşi pierd pensia specială şi rămân numai cu ceea ce au contribuit”, a 

spus Roman. 

Parlamentarul a mai declarat că proiectul de lege pe care îl va depune joi vine în completarea 

altui proiect pe care l-a iniţiat şi care prevede ca cei care au făcut parte din regimul opresiv şi au 

participat la înăbuşirea unor revolte, atât în vremea comunismului, cât şi în anii de după 

Revoluţie, să-şi piardă pensia specială. 

„Şi asta vine în completare la un alt proiect de al meu depus, ca cei care au făcut parte din 

regimul opresiv şi care au participat la înăbuşirea revoltelor anticomuniste, de la Braşov, de pe 

Valea Jiului, Revoluţia din ’89, mineriadele din ’90 şi care au dovada clară a faptului că au fost 

torţionari sau parte a regimului comunist, care au comis nedreptăţi majore împotriva oamenilor, 

să îşi piardă această pensie. Inclusiv cazul celebru de la Penitenciarul Colibaşi! Deci toţi 

conducătorii de penitenciare care au torturat şi au umilit deţinuţi politici să îşi piardă drepturile 

acestea. Că apar la televizor tot felul de oameni care au participat la represiuni şi stau bine mersi 

acasă după ce au bătut românii, i-au umilit şi i-au nenorocit pe viaţă, iar unii apar la televizor şi 

sunt mari analişti, cu pensii de 15.000 - 20.000 de lei şi dau lecţii”, a mai spus deputatul liberal. 

(sursa: mediafax) 

 Sindicatul Solidaritatea cere sprijinul Preşedinţiei, Guvernului şi SRI pentru 

Termocentrala Mintia din Hunedoara 

Sindicatul "Solidaritatea Hunedoara" a cerut sprijinul mai multor instituţii ale statului, printre 

care Preşedinţia, Guvernul, Parlamentul şi SRI, pentru continuarea activităţii Termocentralei 

Mintia, apreciind, într-o scrisoare deschisă, că, prin acţiunile sale, Ministerul Energiei ar încerca 

oprirea producătorului de energie electrică. 

"Apreciem că există interese pentru oprirea şi desfiinţarea termocentralei Mintia, în ciuda 

faptului că am găsit soluţii pentru a ne conforma la normele de mediu. De asemenea, în 

depozitele termocentralei există echipamentele necesare pentru montarea unui grup energetic 

nou. Sunt echipamente venite la Mintia din anul 2003 şi care stau nefolosite", a declarat, luni, 

pentru AGERPRES, preşedintele Sindicatului "Solidaritatea Hunedoara", Cristian Iştoc. 

Liderul sindical a explicat că Termocentrala Mintia s-ar putea încadra în normele de mediu dacă 

ar primi avizul din partea Ministerului Energiei pentru a putea funcţiona cărbune importat din 

Indonezia, a cărui emisie de sulf este sub normele legale actuale. Potrivit acestuia, cărbunele a 

fost testat la un institut din Bucureşti, iar rezultatele sunt pozitive. 
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"Arderea cărbunelui a fost testată în cazane care sunt o replică, dar mai mică, cu cele ale Mintiei. 

Rezultatele sunt bune, cu încadrarea în normele de mediu. În aceste condiţii, Termocentrala 

Mintia ar putea deveni singura termocentrală din România care respectă normele de mediu, cu o 

emisie a SO2 sub 200mg/Nmc", a spus Iştoc. 

El a menţionat că, în prezent, Termocentrala Mintia funcţionează doar cu o jumătate dintr-un 

grup energetic, din cauza lipsei de cărbune din Valea Jiului, deşi piaţa de energie este favorabilă 

producătorilor pe bază de combustibili fosili, cu preţuri care pot aduce profit pentru aceştia. 

Sindicatul "Solidaritatea Hunedoara" are programată marţi, la Bucureşti, o întâlnire cu 

reprezentanţii Ministerului Energiei pentru a prezenta soluţiile pe care le propune. 

(sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 Proiectul pentru vinietele din Bucureşti, în dezbatere publică. Care vor fi 

tarifele 

Primăria Capitalei a lansat în dezbatere publică proiectul care prevede interzicerea maşinilor sub 

Euro 3 în Centrul Capitalei, precum şi introducerea unei viniete pentru maşinile care nu sunt din 

Bucureşti sau Ilfov. Proiectul va fi în dezbatere până pe 30 septembrie, relatează Mediafax. 

Proiectul trebuie să treacă, după dezbaterea publică, prin votul consilierilor generali.  

Articolul 1 al proiectului stabileşte zona „Zona de Acţiune pentru Calitatea Aerului”, numită 

„ZACA” – zonă în care traficul va fi restricţionat: P-ţa Victoriei – bd. Iancu de Hunedoara – Şos. 

Ştefan cel Mare - str Polonă - str Mihai Eminescu - str. Traian – bd. Nerva Traian – bd. 

Gheorghe Sincai - str Lânăriei - Calea Şerban Vodă - bd. Mărăsesti - str. Mitropolit Nifon – bd. 

Libertăţii - Calea 13 Septembrie - str. Izvor - str. B.P. Haşdeu – str. Vasile Pârvan - str. Berzei - 

str. Buzeşti – P-ta Victoriei, inclusiv limitele acestuia. 

Cine plătește vinieta Oxigen-C 

Articolul 2 al Proiectului stabileşte ce categorii de autovehicule vor avea traficul restricţionat în 

această zonă: 

„Începând cu data de 01.01.2020 accesul autovehiculelor cu masa totală maximă autorizată mai 

mică de 5 tone pe arterele din interiorul ZACA este restricţionat zilnic de luni până vineri cu 

excepţia sărbătorilor legale, în intervalul 07:00 - 22:00, după cum urmează: 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/masinile-care-polueaza-vor-fi-interzise-in-bucuresti-autoturismele-inmatriculate-in-alte-orase-vor-plati-o-taxa-1173186
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/masinile-care-polueaza-vor-fi-interzise-in-bucuresti-autoturismele-inmatriculate-in-alte-orase-vor-plati-o-taxa-1173186
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a) pentru autovehiculele înmatriculate în Bucureşti şi judeţul Ilfov, cu norma de poluare Euro 4, 

Euro 5, Euro 6 precum şi pentru autovehicule electrice sau hibrid, accesul este permis fără 

restricţii. 

b) pentru autovehicule înmatriculate în Municipiul Bucureşti şi judeţul Ilfov, cu norma de 

poluare Euro 3, accesul este permis numai în urma achiziţionării unei viniete electronice de tip 

Oxigen-C. 

c) pentru autovehicule înmatriculate în afara Municipiului Bucureşti şi a judeţului Ilfov, cu 

norma de poluare minim Euro 3, accesul este permis doar în urma achiziţionării unei viniete 

electronice de tip Oxigen-B. 

d) pentru autovehiculele cu norma de poluare non-Euro, Euro 1 şi Euro 2, accesul este interzis în 

intervalul menţionat”, se arată în proiect. 

Cine plătește vinieta Oxigen-B 

Articolul 3 al proiectului stabileşte că autovehiculele cu masa totală autorizată mai mică de 5 

tone, înmatriculate în afara Municipiului Bucureşti şi a judeţului Ilfov, cu norma de poluare non 

Euro, Euro 1 şi Euro 2 vor putea circula în Municipiul Bucureşti, mai puţin în perimetrul ZACA, 

de luni până vineri, cu excepţia sărbătorilor legale, în intervalul 07.00 – 22.00, numai în urma 

achiziţionării vinietei electronice de tip Oxigen-B. 

Tot în articulul 3 se arată că autovehiculele cu masa totală autorizată mai mică de 5 tone, 

înmatriculate în afara Municipiului Bucureşti şi a judeţului Ilfov, cu norma de poluare Euro 3, 

Euro 4, Euro 5 şi Euro 6, precum şi cele hybride sau electrice, vor putea circula pe toate arterele 

din Municipiul Bucureşti, numai în urma achiziţionării vinietei electronice de tip Oxigen-B. 

„Vinietele se emit numai după achitarea sumelor prevăzute în anexa nr.1 la prezenta hotărâre, în 

baza dovezii privind norma de poluare. În urma emiterii vinietelor, autovehiculul este înregistrat 

într-un sistem informatic de emitere, gestiune, monitorizare şi control a vinietelor denumit în 

continuare SIEGMCV”, se arată în articolul 4. 

Maşinile Patriarhiei și ale mai multor instituții nu plătesc taxele 

Articolul 5 al proiectului stabileşte care sunt categoriile de maşini care sunt exceptate de la 

prevederile articolului 1, printre care cele ala Salvării, ale Pompierilor, dar şi cele ale Patriarhiei 

Române: 
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„autovehiculele aparţinând poliţiei, pompierilor, jandarmeriei, poliţiei de frontieră, Agenţiei 

Naţionale de Administrare Fiscală, serviciului de ambulanţă sau medicină legală, protecţiei 

civile, Ministerului Apărării Naţionale, unităţilor speciale ale Serviciului Român de Informaţii şi 

ale Serviciului de Protecţie şi Pază, Servicului de Telecomunicatii Speciale, Servicului de 

Informatii Externe, Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor din cadrul Ministerului Justiţiei, 

precum şi autovehiculele de serviciu ale procurorilor din Ministerul Public), serviciile publice 

comunitare pentru situaţii de urgenţă; Societatea Naţională de Cruce Roşie din România; 

serviciile de ambulanţă; Societatea Transport Bucuresti (STB); autovehicule adaptate special 

pentru persoanele cu dizabilităţii; autovehicule aparţinând Patriarhiei Române; cele utilizate la 

intervenţiile la căile de comunicaţie şi reţelele edilitare; cele istorice, conform datelor înscrise în 

certificatul de înmatriculare sau în cartea de identitate a vehiculului; cele prevăzute ca fiind 

exceptate prin acordurile şi tratatele internaţionale la care România este parte”, se arată în 

articolul 5. 

Potrivit proiectului, zonele delimitate vor fi semnalizate prin indicatoare de informare, iar 

încasarea vinietelor se va face de către „structurile de specialitate ale Municipiului Bucureşti”. 

Cât costă vinietele Oxigen B și Oxigen C și care sunt amenzile 

Proiectul mai arată că amenzile pentru cei care vor circula fără achiziţionarea vinietelor 

specificate vor fi de la 1.500 la 2.000 de lei, iar constatarea se va face de către Poliţia Locală. În 

ceea ce priveşte tarifele pentru viniete, aceste vor fi: 

Pentru maşinile din Bucureşti şi Ilfov, pentru Oxigen C – maşini Euro 3, tarifele vor fi de 75 de 

lei pe lună, 500 de lei pe 6 luni, şi 900 de lei pe un an. Pentru maşinile înmatriculate în afara 

Bucureştiului şi a judeţului Ilfov, categoria Euro -3, pentru vinieta Oxigen – B, tarifele vor fi de 

10 lei pe zi, 200 de lei pe lună, 1.100 de lei pe 6 luni şi 1.900 de lei pe un an. 

(sursa: Digi24) 
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 MAE – Atenţionare de călatorie: Spania – circulaţia restricţionată in zona 

transfrontalieră Biriatou 

Ministerul Afacerilor Externe informează cetăţenii români care tranzitează sau doresc să meargă 

cu autoturismul dinspre Spania către Franţa prin punctul transfrontalier Biriatou că, în perioada 

23 - 26 august, autorităţile locale au anunţat activarea unui plan operaţional pentru a face faţă 

posibilelor perturbaţii de circulaţie ce ar putea apărea cu ocazia Summitului G7 de la Biarritz 

(Republica Franceză). 

 

Având în vedere că, în perioada menţionată, autorităţile franceze vor intensifica verificările de 

securitate şi vor aplica restricţii pentru transporturile rutiere grele şi agabaritice, pe cale de 

consecinţă autorităţile spaniole au instalat semne informative, în ambele direcţii, pentru parcările 

autostrăzilor AP-1, AP-8 şi drumului naţional N-1, au început să distribuie broşuri în zonele de 

servicii şi se continuă o informare prin panourile de mesaje instalate pe căile rutiere, îndemnând 

cetăţenii să acceseze informaţiile utile din pagina de internet oficială www.trafikoa.eus şi prin 

intermediul telefonului local unic de informaţii rutiere "011" - care funcţionează în regim 

permanent sau al celui european unic de urgenţă "112", precizează luni Ministerul Afacerilor 

Externe de la Bucureşti, într-un comunicat transmis AGERPRES. 

 

Potrivit MAE, se recomandă conducătorilor auto să evite, pe cât posibil, trecerea prin acest punct 

transfrontalier. 

 

Cetăţenii români pot solicita asistenţă consulară la numerele de telefon ale Ambasadei României 

la Madrid: +34917344004 şi ale Consulatului General al României la Bilbao: +34944245177, 

+34944233963, +340944256271, +340944256272, +340944256273, apelurile fiind 

redirecţionate către Centrul de Contact şi Suport al Cetăţenilor Români din Străinătate şi preluate 

de operatorii Call Center în regim de permanenţă. De asemenea, cetăţenii români care se 

confruntă cu o situaţie cu caracter de urgenţă au la dispoziţie şi telefonul de permanenţă al 

Ambasadei României la Madrid: +34649656032 şi al Consulatului General al României la 

Bilbao: +34608956278. 

 

Ministerul Afacerilor Externe recomandă consultarea paginilor de Internet: http://bilbao.mae.ro, 

http://madrid.mae.ro, www.mae.ro şi reaminteşte faptul că cetăţenii români care se deplasează în 

străinătate au la dispoziţie aplicaţia "Călătoreşte în siguranţă" care oferă informaţii şi sfaturi de 

călătorie.  

(sursa: Agerpres) 
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 Companii petroliere-gigant la nivel mondial vor să se asocieze cu Romgaz 

pentru noi concesiuni în Marea Neagră 

 

Producătorul naţional de gaze, Romgaz, se află în discuţii cu companii-gigant la nivel mondial 

din sectorul petrolier, alături de care analizează participarea la runda a XI-a de licitaţii pentru 

concesionarea de noi perimetre în Marea Neagră, a declarat, luni, Adrian Volintiru, directorul 

general al producătorului de gaze, citat de Agerpres. 

El a fost întrebat de jurnalişti dacă Romgaz va participa la Runda a XI-a de licitaţii, iniţiată 

recent de Agenţia Naţională pentru Resurse Minerale. 

„Pe onshore e clar că vom participa, dar pe offshore e mai greu de luat o decizie, pentru că nu 

avem know-how. Trebuie să fim atenţi, ca să ştim exact dacă merită să mergem şi cu cine 

mergem. Când vom lua o decizie, vom încerca să identificăm şi capabilităţi. Dacă vom participa 

pe offshore, va fi împreună cu cineva”, a precizat Adrian Volintiru. El a subliniat că discuţiile au 

început deja, dar a refuzat să spună numele companiilor cu care negociază, spunând doar că este 

vorba de giganţi la nivel internaţional. 

„Există nişte acorduri între noi şi nu pot da detalii”, a argumentat oficialul Romgaz. 

Precedenta rundă de licitații pentru concesionare a avut loc în 2009-2010 

Autoritatea Naţională de Resurse Minerale a anunţat, la sfârșitul lunii iulie, că oferă prin apel 

public concesionarea operaţiunilor de explorare, dezvoltare şi exploatare petrolieră a 28 de 

perimetre, în cadrul Rundei a XI-a de licitaţii, potrivit unui ordin al preşedintelui ANRM, 

publicat în Monitorul Oficial. 

ANRM a publicat şi lista acestor perimetre. Este vorba despre 22 de câmpuri petrolifere onshore 

(pe uscat) şi şase offshore (pe mare), având o suprafaţă totală de aproximativ 1.000 de kilometri 

pătraţi. 

Potrivit ordinului, data care marchează deschiderea oficială a Rundei a XI-a de apel public de 

ofertă este cea în care anunţul va fi publicat în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene. 

De la acea dată, în baza unei solicitări scrise, cei interesaţi vor avea acces la datele şi informaţiile 

geologice. 

După publicarea anunţului privind demararea rundei în Jurnalul Oficial al UE, cei interesaţi vor 

avea la dispoziţie 120 de zile lucrătoare pentru a depune ofertele, la sediul ANRM. 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2019/08/19/companii-petroliere-gigant-la-nivel-mondial-vor-sa-se-asocieze-cu-romgaz-pentru-a-participa-la-noi-concesiuni-in-marea-neagra--357317


 

CNSLR - Frăţia | Revista Presei 20 august 2019 16 

 

Runda anterioară, Runda a X-a, a fost derulată în perioada 2009-2010, când ANRM a scos la 

licitaţie concesionarea a 30 de petrimetre petrolifere, din care 12 onshore şi 18 offshore. 

La începutul anului 2009, România a câștigat procesul pe care îl avea cu Ucraina la Haga pentru 

delimitarea platformei continentale în Marea Neagră, ceea ce i-a permis să-și extindă sectorul de 

exploatare a resurselor offshore. 

(sursa: Agerpres) 

 

 

 Ucraina modernizează reţelele pentru a importa gaz din România în cazul 

unei crize cu Rusia 

Ucraina a semnat un contract cu Republica Moldova pentru modernizarea staţiilor de distribuire 

a gazelor astfel încât să efectueze importuri din România, pe fondul riscului întreruperii 

alimentării de către Rusia, anunţă compania Ukrtransgaz. 

 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/10-ani-de-la-decizia-curtii-internationale-de-justitie-de-la-haga-secretul-unui-succes-rasunator-al-romaniei-1075794
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O mare parte din exporturile de gaz rus spre Uniunea Europeană tranzitează reţele din Ucraina. 

Consumatorii ucraineni pot accesa pentru nevoi proprii gaz din fluxul rus care alimentează 

Europa. Dar acordul Rusia-Ucraina privind tranzitul gazelor spre Europa urmează să expire în 

ianuarie 2020, iar autorităţile de la Kiev se tem că Rusia ar putea opri alimentarea. 

"Companiile Ukrtransgaz şi Moldovagaz (...) au stabilit soluţiile tehnice necesare pentru crearea 

de noi capacităţi de import în baza sistemului de gazoducte transbalcanic, pe direcţia sud-nord. 

Principalul obiectiv al cooperării este diversificarea reţelelor de alimentare a Ucrainei în cadrul 

acţiunilor de pregătire pentru perioada de toamnă-iarnă 2019/2020", a transmis luni seară 

compania de stat din Ucraina într-un comunicat postat pe site-ul propriu. 

"Este de aşteptat ca până la 1 ianuarie 2020 să fie realizată o capacitate constantă pentru 

importuri din România de 1,5 miliarde de metri cubi pe an, indiferent de volumul fluxului 

tranzitului de gaz rus pe teritoriul Ucrainei", precizează Ukrtransgaz, subliniind că gazele vor fi 

importate prin conductele Razdelnaia-Ismail şi Şebelinka-Dnepropetrovsk-Krivoi Rog-Ismail. 

Staţiile de distribuire a gazului din Grebeniki (Ucraina) şi Căuşeni (R.Moldova) vor fi 

modernizate şi vor permite schimbarea direcţiei fluxului. 

"Pentru Ucraina şi Republica Moldova, acest proiect are o importanţă strategică (...)", subliniază 

Ukrtransgaz. 

(sursa:Mediafax) 

 

 

 Dacă greşesc, trebuie să fie acoperiţi: Bulgarii de la Euroins lansează pe piaţa 

românească o poliţă de asigurări pentru judecători şi procurori 

Asigurătorul Euroins, deţinut de grupul bulgar Eurohold, a lansat pe piaţa locală un produs 

pentru judecători şi procurori, care acoperă riscurile rezultate ca urmare a erorilor judiciare 

cauzate de exercitarea funcţiei cu gravă neglijenţă, respectiv cheltuielile de judecată suportate de 

asigurat în procesul civil. 

„Grava neglijenţă“ reprezintă, conform legii, „nesocotirea din culpă, în mod grav, neîndoielnic şi 

nescuzabil, a normelor de drept material ori procesual, de către judecător sau procuror“. 

(sursa: Zf.ro) 
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 Peste 25.000 de persoane au aflat, în primul semestru al anului, prin 

intermediul site-ului ASF, la ce fond de pensii contribuie 

 În primele șase luni ale acestui an, 25.761 de persoane au accesat aplicația online “Află la ce 

fond de pensii ești”,existentă pe site-ul Autorității de Supraveghere Financiară -

 www.asfromania.ro. 

În urma solicitărilor depuse, prin intermediul aplicației, a rezultat următoarea alocare a 

participanților pe fonduri de pensii: Allianz-Țiriac Pensii Private SAFPP – 6.414, Metropolitan 

Life SAFPP - 4.916, NN Pensii SAFPP - 4.114, Aegon SAFPP - 3.205, Generali SAFPP - 3.118, 

BCR SAFPP - 2.528 și BRD SAFPP - 1.466. 

Intervalul mediu de timp în care solicitanții au primit răspunsul din partea administratorilor 

fondurilor de pensii private a fost de 4,26 zile, în condițiile în care termenul maxim de răspuns 

este de 10 zile.   

Aplicația oferă posibilitatea consumatorilor, ca prin mijloace moderne, să se poată informa cu 

privire la apartenența la un fond de pensii privat, prin intermediul unui sistem automatizat, ușor 

de folosit, rapid și transparent. Realizată în parteneriat cu administratorii fondurilor de pensii 

private, aplicația are ca principale funcţii: 

 Colectarea online a datelor de identificare ale petentului; 

 Identificarea automată a participanților în Registrul participanților la fondurile de pensii 

administrate privat; 

 Transmiterea de notificări către administratorii fondurilor sau către Autoritate după 

depunerea unei cereri, în funcție de rezultatul obținut după interogarea bazei de date; 

 Înștiințarea ASF asupra preluării sesizării de către administratorul fondului de pensii; 

 Gestionarea stadiului petițiilor; 

 Supravegherea de către ASF a evoluției tuturor solicitărilor primite, astfel încât termenele 

de soluționare să fie respectate. 

Din momentul lansării platformei online, în urmă cu trei ani, au fost soluționate aproape 144.000 

de cereri. 

(sursa: asfromania.ro) 

 

 

http://www.asfromania.ro/
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